
 

 

 

 

 

 

Sněženka farní 
      Zpravodaj  farnosti  Panny  Marie  Sněžné  v  Praze 

 

 
Drazí čtenáři, 
Bůh existuje! Cítím ho ve vůni růže a žasnu, že jsme schopni přivonět 

a radovat se. Cítím jej v omamné vůni kvetoucích lip i jasmínových keřů 

a žasnu, že podobné tóny nacházíme ve vůni vína. Slyším ho, jak rozehrává 

strunu mé nedočkavosti a dává tím nádherný tón či akord, když vidím, jak lidé 
touží po naplnění a hledají Boha. Slyším jej, když půlnoční ticho protrhne 

koncert slavíků, kteří si jen tak šveholí. Vidím ho, když vyšel úplněk a člověk 

má chuť se jej dotknout. Vidím ho, když paprsek slunce po očku koukne skrze 
mraky. Cítím jej v chuti všelijakých dobrot i v chuti touhy přiblížit se 

a milovat. Vnímám jej, když chceme odpustit a nechat se uzdravit. Ano, Bůh 

existuje! 
 Červen byl opravdu explozí všech možných událostí: Kající den farnosti 

a následné vyslání poslů pokoje do všech ulic, podchodů a pasáží, aby se za 

konkrétní těžkosti modlili, a po návratu jsme se mohli i společně přimlouvat 

před nejsvětější svátostí. Přijetí do katechumenátu i velmi očekávaná slavnost 
svatodušní vigilie. Famózní Noc kostelů; moc děkuji všem, kteří se zapojili do 

organizace. První svaté přijímání, svatby i křty. V katedrále přijetí i našich 
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žadatelů o křest do katechumenátu a následující den biřmování, kterého se 

účastnili i naši z farnosti, a mnoho dalšího. 

 Třeba také hospitalizace našeho bratra Bartoloměje a radost, když se začal 
plížit s chodítkem po chodbě a jeho stav se zlepšuje. Těžkosti s obsazováním 

služeb, kdy nám dochází dech ve službách, které chceme pokrýt. Zároveň vděk 

spolubratřím kněžím, kteří nám z jiných farností přicházejí pomoci. Hledání 
nového kostelníka, když Angelo odchází do brněnské komunity. 

 Při hledání řešení a možností, které máme, a s výhledem na stav našich 

komunit, jsme se domluvili, že po prázdninách nebudeme obnovovat konventní 
mši svatou v 7.00, a hodiny pro veřejnost ve středu od nového školního roku 

nebudou. 

 Chci poděkovat vám všem, kteří se zapojujete a pomáháte naší farnosti. 

Děkuji vám za organizaci a realizaci krásných chvil, které můžeme společně 
prožívat, a věřím, že jsme alespoň malou hvězdičkou na nebi, která ukazuje 

cestu k Bohu. Pánové! Necítíte alespoň malé volání k zasvěcenému životu? 

Nebojte se odpovědět svoje ANO! Bůh existuje! 
 Pěkné prázdniny! 

Váš Filip 

 
PRÁZDNINY VE FARNOSTI 
 

Pro aktuální informace sledujte, prosím, nástěnku a ohlášky. 

 
• Ve čtvrtek 30. 6. se koná poslední konventní mše svatá v 7.00 

hodin, v novém školním roce se již neobnoví. 

• Zpovědní pohotovost o prázdninách bude ve všední den pouze 
dopoledne od 9.00 do 12.00 hodin, ke zpovědi můžete přijít také půl 

hodiny přede mší svatou. 

• Hodiny pro veřejnost na faře budou v době prázdnin v pátek od 9.00 

do 11.30 hodin, v naléhavých případech je možno se domluvit i se 

zpovídajícím, nebo sloužícím knězem. 

• 5. a 6. července je státní svátek, nezpovídá se. 

• V pátek 5. srpna oslaví o. Benedikt své 100. narozeniny. Od 18.00 
hodin se koná slavnostní mše svatá, následovat bude malé pohoštění 

v refektáři. 

• Farní dovolená letos od 8. do 14. srpna v táboře YMCA na Sázavě. 

• První mše svatá pro rodiny s dětmi s požehnáním aktovek se 

uskuteční 4. září v 10.15 hodin. 
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Farní dovolená 
Ve dnech 8. až 14. srpna se v táboře YMCA v Soběšíně na Sázavě koná již 

tradiční farní dovolená. Tento rok se v chatkách sejdou hned tři naše farnosti 

v počtu okolo dvou set farníků: farnost Panny Marie Sněžné, farnost Kbely 

a farnost z Moravské Třebové. Pevně věříme a doufáme, že se nám s Božím 
požehnáním a pod ochranou Panny Marie náš společný týden opět vydaří. 

Těšíme se, že spolu opět prožijeme řadu pěkných chvil a třeba i dobrodružství! 

 

Ukrajinské knihy u Paulínek v knihkupectví 
Není vám lhostejný osud ukrajinských křesťanů v ČR a na Ukrajině? 

Dovolujeme si vám, čtenářům Sněženky, nabídnout jednu z možností jak 

pomoci: přispějte na knížky z křesťanského nakladatelství, které zdarma 
distribuujeme v ČR. 

 Knihy jsou darem z nakladatelství našich řeholních bratří paulínů 

Видавництво Святого Павла, a proto je i my nabízíme jednotlivcům 
zcela zdarma. 

 Váš příspěvek podpoří jak naše bratry na Ukrajině, tak i naši komunitu, která 

se finančně podílí na zajištění převozu knih a na administrativě s tím spojené. 

A zároveň tím někomu knihu „předplatíte“. A poněvadž jsou všechny tituly 
křesťanské, nejde jen o dobrý skutek jako takový, ale podílíte se 

tím přímo na hlásání evangelia. Všichni dárci (ať už 

v knihkupectví s příspěvkem do kasičky, nebo on-line, viz QR- 
-kód – ten je nastaven na 200 Kč, částku však můžete změnit) 

jsou v našich modlitbách a v modlitbách našich bratří. 

 Děkujeme za vaši štědrost a důvěru 
sestry paulínky 

 

 
 

OHLÉDNUTÍ 
 

Slavnostní modlitba růžence 
„Ave, ave, ave, Maria…“, tak jsme zdravili 13. května po večerní mši svaté 

Pannu Marii při slavnostní modlitbě růžence. Podobné pozdravy Panně Marii 

zněly i v portugalské Fatimě, kde se před 105 lety zjevila třem dětem. 
 U nás vedl modlitbu otec Filip a každý desátek předcházelo zamyšlení, 

prosby a zpěv. „Ave, ave…“ zdravili jsme Pannu Marii a zvedali k pozdravu 
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rozsvícené svíce, „Ave…“ hrály varhany, poslušny varhaníka Martina Šmída, 

Schubertovo „Ave…“ zpívala Zdeňka Polášková a naše 

srdce s ní. Hrou na kytaru a zpěvem se modlili manželé 
Radovi. 

 Závěrečné požehnání otce Filipa všem přítomným, 

i těm, kteří se zúčastnili slavnosti prostřednictvím 
médií, a setkání je u konce. 

 Velké díky patří dobrému Bohu za všechny milosti 

které nám dává, a nekonečně nás miluje. 
 Také chceme poděkovat otci Filipovi za vedení 

modlitby i za duchovní vedení našeho společenství, 

děkujeme hudebníkům, bratřím františkánům, všem, 

kdo se slavnosti zúčastnili. 
 A velký dík… vždyť víme. Tak tedy Ave, Panno Maria! 

 

 Za společenství živého růžence         Helena Havlíčková 

 

Postní den farnosti 
V první pátek v měsíci proběhl u Panny Marie 

Sněžné „Postní den farnosti“. Po večerní mši svaté 
jsme byli rozesláni do ulic, které nám přidělil 

o. Filip, abychom se cestou potichu modlili za 

všechny a za všechno, co s těmito místy souvisí. Poté 
jsme se opět sešli v kostele kde se konaly litanie 

s přímluvami, do nichž o. Filip zahrnul také 

konkrétní prosby, které nás cestou napadly. Postní 

dny farnosti se stávají potřebnou a oblíbenou tradicí, 
a těšíme se, že se k nám budou přidávat i další 

přátelé. Letos se do ulic okolo Václavského náměstí 

statečně vydali i náhodně dorazivší návštěvníci ze 
Slovenska. Bohu díky! 

ZR 

 

Noc kostelů 2022 
Letošní Noc kostelů 2022 je za námi. A jak vše dopadlo a co to pro nás 

znamená? Pro nás o trochu starostí méně :-), a pro ostatní návštěvníky snad 

o trochu naděje a vstřícnosti více. Tento rok se nesl ve znamení skla. Dostali 
jsme krásné korálky od Preciosy, které si vzal na starost náš skvělý Lucián, 

jemuž rovněž patří dík za skvostný „skleněný“ kříž, dokreslující duchovní 
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atmosféru prostoru. V záři svíček, které právě pod ním tvořily na podlaze 

taktéž tvar kříže (ten postupně sestavovali sami návštěvníci), se doslova 

vznášel, zdánlivě nikde neupevněn, a jeho chvějící se barevná sklíčka vše 
dotvářela. Věřím, že při pohledu na kříž tuto duchovní sílu pocítili i mnozí 

z příchozích. Během covidu mnoho aktérů Noc kostelů vzdalo, my jsme ji 

naopak vzali jako výzvu, a Bohu díky za to. Covid nás naučil mnohé a pomohl 
nám zbavit se nejpalčivějšího problému s kumulováním lidí; průchozí 

prohlídky a venkovní kavárna byly skvělým nápadem! Nerada děkuji 

jmenovitě, neb na někoho vždy zapomenu. Všichni společně mají lví podíl na 
celém zdárném průběhu, ale dovolím si poděkovat konkrétně Míle Vítkové, 

s níž jsme ještě na poslední chvíli zachraňovali kolizi hudebního programu 

a zařazovali nově přihlášené. Změnu programu jsme řešili ještě kolem půlnoci 

den předem, ale nevzdali jsme to. Na NK nikoho nebudeme odmítat, je to 
přece evangelizační a bratrská jednota a my musíme najít řešení, to jsme si 

řekli a také v rámci možností našli. Podle slov návštěvníků, která se ke mně 

donesla, lidé byli spokojení a kromě skvělého dětského programu a chutných 
koláčků, chválili právě hudební doprovod, který jim umocňoval duchovní 

atmosféru zažitou při prohlídce chrámu. Všem účinkujícím patří mnoho díků! 

 Noc kostelů patří již tradičně k velkým evangelizačním událostem! Jak 
počtem zapojených chrámů, tak množstvím návštěvníků, a především 

radostnou skutečností, že přibývají další církve! Pojďme si ukázat pár čísel: 

• 1 729 zapojených kostelů a modliteben v celé ČR 

• 408 800 návštěvnických vstupů v celé ČR 

• Praha – 383 otevřených míst a 173 000 lidí, kteří vstoupili 

• Nejnavštěvovanější chrám v Praze, Praha 1 – kostel sv. Tomáše 4 465 

vstupů 

• Mimo Prahu – Stará Boleslav, kostel Nanebevzetí Panny Marie 1 300 

vstupů 

• Počet našich vstupů: 1 849 
 Počtem otevřených prostor se zapojily tyto církve: Apoštolská církev (1), 

Bratrská jednota baptistů (2), Církev adventistů sedmého dne (2), Církev 

bratrská (15), Církev československá husitská (29), Českobratrská církev 
evangelická (38), Evangelická církev augsburského vyznání (1), Evangelická 

církev metodistická (3), Ruská pravoslavná církev (3), Řeckokatolická církev 

(1), Římskokatolická církev (285), Církev Křesťanská společenství (2). 
Letošní NK přišel na setkání s koordinátory a organizátory osobně podpořit 

a poděkovat ministr kultury, odstupující pan kardinál i nově nastupující otec 

arcibiskup. Bohu díky za to! 

 Příští Noc kostelů nás čeká 2. června 2023. 
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Na závěr opravdu děkuji všem, kteří jakkoli pomohli při organizování akce 

nebo při noci samotné. Všichni jste byli skvělí, moc vám děkuji a Pán vám 

žehnej! 
Alena Bohdanecká 

 

 
 

Postřehy organizátorů k NK 
Podílela jsem se na NK jako člen přípravného týmu a na „place“ jsem 

fungovala jako fotograf a holka pro všechno. Jako obvykle se NK moc líbila, 

lidé měli velký zájem, krásné byly i koncerty, kavárna jako obvykle pohodová 
a extra musím vyzdvihnout aktivitu bratří, především o. Filipa, který se celý 

večer lidem přímo příkladně věnoval, vysvětloval, zodpovídal otázky! Díky 

a těším se příští rok, dá-li Pán! 
Zuzana Rebcová 

 

Dávat razítka návštěvníkům je velmi uspokojující práce. Nikdy by mne 

nenapadlo, že je tak snadné udělat lidi šťastnými. A že je tak úžasné si s nimi 
i s jejich dětmi povídat. 

Tereza Skálová 
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Terezka navíc objevila Kena Nashe, který při putování pražskými kostely 

kreslil. U nás ho zaujala sakristie a dovolil nám své obrázky uveřejnit. 

ŽL 
 

  
 

První svaté přijímání 
V našem kostele přistoupilo letos v červnu k prvnímu svatému přijímání 13 

dětí. Čtrnáctá holčička onemocněla neštovicemi, ale mysleli jsme na ni! Rodiče 

také poděkovali za vedení svých dětí našim katechetům br. Angelovi a paní 
Simoně Skřivánkové. Ať všechny naše prvokomunikanty i jejich blízké zahrne 

Pán Bůh svým požehnáním a Panna Maria ať je provází a ochraňuje! 

 

 
 

Farní grilovačka 
Jak asi mnozí víte, od září přechází do Brna náš oblíbený bratr Angelo. Moc 

nás to mrzí a věříme, že se nám zase vrátí.  Na jeho počest (a na rozloučení se 
školním rokem) jsme tedy v neděli po dětské mši svaté uspořádali v rajské 

zahradě a v refektáři kláštera oblíbenou předprázdninovou grilovačku 

https://cz.prague-stay.com/lifestyle/clanek/82-sluzby-v-praze/116-graficky-design-a-graficka-studia-v-praze/487-ken-nash
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s výborným masem, které připravil o. Filip, a se spoustou dalších dobrot od 

rodičů a přátel. Zlatým hřebem už tak vydařeného setkání bylo ovšem 

nádherné překvapení od ukrajinských rodin, bydlících u nás v klášteře, které 
jsme na grilovačku pochopitelně pozvali také. Připravili pro nás jako 

poděkování krásné náramky, skládaná srdíčka, obraz, na kterém jsou 

obtisknuté ruce všech, kteří u nás našli svůj přechodný domov, a na závěr 
dojemnou písničku „Bog tóčno je“ (Bůh rozhodně je), kterou nám od srdce 

zazpívali malí ukrajinští kluci Natan a Rosťa. Díky Bohu za každé takové 

sekání… 
 

 
 

Filip 20 let kněžství 
V úterý 22. června oslavil náš milý o. Filip Jan 

Rathouský dvacet let svého upřímného a plodného 

kněžství. Za tuto službu a za všechno, co dělá nejen pro 
naši farnost, ale také pro farnost ve Kbelích, pro klášter 

v Hájku a za všechny jeho další nevyčíslitelné aktivity 

mu z celého srdce děkujeme a do dalších let 

vyprošujeme nekonečné Boží požehnání, ochranu 
Panny Marie a spoustu pozemské radosti mezi svými 

milujícími bratry a farníky. Máme Tě rádi, Filipe! 

 
ZR 

 

Hájecká nota 2022 
V dávných dobách, kdy ještě klášter ani jeho úkryt v podobě hájku neexistoval, 
rozprostírala se zde jen pole, kde se tyčily také dva stromy, pod kterými 

nacházeli stín ženci. Traduje se, že slýchali na tomto místě zpívat slavíka. 
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Slavíci zavítali do Hájku znovu a spojili své hlasy při koncertě Hájecká nota, 

jímž snad vznikla tradice, která bude pokračovat. Poslední květnovou sobotu 

dopoledne proběhla nejdříve mše svatá ku příležitosti navštívení Panny Marie. 
Také tento den se lidé v Hájku setkali a svým uměním a kreativitou podpořili 

obnovu kláštera, aktuálně sociálního zázemí pro poutníky. 

 Dámy z Hostivického pěveckého sboru podporují benefiční akce a tím tak 
život a pestrost i komunitní rozvoj města Hostivice a jeho okolí. Moc jim tímto 

děkujeme. Zazněly písně a modlitby v latině, angličtině, lidové písně ze 

Zambie a Ukrajiny. Všechny nás dojala ukrajinská lidová Plyve Kača, v níž jde 
o rozhovor matky se synem, který jde bojovat do cizí země. Na závěr jsme 

všichni společně zazpívali modlitbu Salve Regina – Zdrávas Královno. 

 Podpořit koncert přijelo také smyčcové těleso Musica academica. Nebe nad 

Hájkem bylo jasné a zazněla zde krásná hudba dánského skladatele Carla 
Augusta Nielsena, českého skladatele Jaroslava Smolky a francouzských 

skladatelů Léona Boëllmanna a Jean-Baptiste Lully. V ambitech kláštera lze 

zhlédnout i benefiční výstavu abstraktních biblických ilustrací umělce Davida 
Wojkowicze žijícího v Hostivici a fotografie z dubnového fotoworkshopu, 

který v Hájku proběhl. Účastníci věnují své dílo taktéž ve prospěch obnovy 

kláštera. 
Za spolek Přátelé svatého Františka 

Lucie Sirovátková 

 

 
 

 

Hájek můžete navštívit 2. 8., 13. 8., 10. 9., 24. 9. a 1. 10. 2022 
Otevřeno je od 11 do 17 hodin. 

Více na https://hajek.ofm.cz/ a www.pratelehajek.cz 

https://hajek.ofm.cz/
http://www.pratelehajek.cz/
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Rodinky v Hájku 17.–19. června 
O víkendu 17. až 19. června jsme strávili báječný víkend v Hájku s rodinami 

a přáteli od Panny Marie Sněžné. Na tuto každoroční akci se pokaždé moc 

těšíme. Vzhledem k tomu, že nemívá dopředu zcela jasná pravidla, a plány 

jsou otevřeny Božím záměrům, jsme pokaždé zvědavi, co přinese. 😊 
 Organizace se statečně ujala Lenka Szotkowská a víkend jako obvykle 

nezklamal. Na letošní setkání dorazilo 11 rodin s dětmi, a na ty, které ze 

zdravotních a jiných důvodů nemohly dorazit, jsme alespoň intenzivně mysleli. 
Páteční večer začal tradičně pohodou u ohně a pomocí o. Filipovi s přípravou 

jídla na sobotní pouť, která se konala během našeho hájeckého pobytu. 

 Ráno jsme se probudili za zpěvu nebeského ptactva, užili si poutní mši 
svatou a odpoledne potom také nově pojatou bojovku s názvem „Expedice 

kolem světa“, kterou skvěle připravily Magda s Inkou. Starší děti se tentokrát 

nečekaně rozhodly, že na stanovištích budou namísto rodičů ony, a soutěžit 

budou dospělí. To se nakonec ukázalo jako skvělý nápad, a všichni si hru užili. 
 Část výpravy – a byli to naši stateční muži – se namísto bojovky vrhla na 

brigádu, spočívající ve vybírání bahna z nádrže. Tato bohulibá činnost jim 

vydržela až do večera, a o. Boniho stála zánovní brýle, které v bahně utopil 
a nenašel. Místo na kole tudíž domů v neděli šlapal z vlastní vůle pěšky. 

Nedělní mši jsme naplánovali až na desátou hodinu, a tak byl večer po zásluze 

dlouhý: oheň, buřty, víno, klábosení, radost ze společného setkání až do 
brzkých ranních hodin. 
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Neděle ráno, krásná mše svatá v hájecké Loretě s výborným kázáním 

o. Boniho o tom, že není dobré vyhýbat se křížům. Poté čerstvý meruňkový 

koláč a káva, klid a mír, ptačí a dětské štěbetání, společný oběd co dům dal… 
A pak už jen zamávat Hájku a kamarádům. Naštěstí ne nadlouho – hned 

následující sobotu nás tu čeká motorkářská pouť o. Eliáše a celou velkou partu, 

letos dvěstěhlavou, v srpnu farní dovolená na Sázavě. 
 Vždycky to hrozně uteče. Už se těšíme! 

 

Sobotní hájecká pouť – 18. 6. 
V sobotu 18. června se konala v Hájku Rodinná pouť, kterou namísto 
o. Bartoloměje, t. č. v rekonvalescenci, celebroval o. Filip, který už tradičně 

zabezpečil i skvělé občerstvení. V Hájku v tu dobu také probíhal každoroční 

víkend rodin a přátel od Panny Marie Sněžné, a tak byla pouť plná dětí, radosti 
a slunce. Bohu díky! 

 

 
 

Motorkářská pouť v Hájku 25. 6. 
V den památky Neposkvrněného Srdce Panny Marie, se v Hájku konala 

motorkářská pouť celebrovaná o. Eliášem. I přes neustávající déšť se na místě 

sešlo okolo stovky poutníků, během mše svaté zahrála skvěle sehraná 
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spořilovská chválová kapela, o. Eliáš požehnal dopravní prostředky, o. Filip 

nakrmil všechny strávníky a paní Lucie provedla zájemce klášterem. Kromě 

poutníků tentokrát dorazila i dvě famózní štěňátka Uriáš a Hagrid. 
 

Zuzana Rebcová 

(texty + snímky) 

 

Otec Filip se obrací na farníky… 
Viz minulé číslo str. 6. Zde předkládáme některé z odpovědí: 

 
Filipe, krásně jsi to vystihl, lépe bych to nedokázal napsat. 

Angelo 
 

Jsem vděčná za místo a lidi, s nimiž mohu růst v lásce, přes všechny 

nedokonalosti, které my všichni, kdo jsme na cestě, máme. Věřím, že PMS je 
místo, kde mne Pán chce mít, a jsem tam ráda. 

Tereza 

 

Upřímně je pro mě naše farnost druhý domov, náš kostel miluju od první 
chvíle, co jsem do něj vstoupila, bratři františkáni jsou skvělí. Mám ráda naše 

farníky, naše rodinková parta je úžasná, přátelé, akce všeho druhu, 

spolupráce, domluva, nápady, Lucián. Naše farnost je otevřená, má spoustu 
nápadů, nechává lidi dýchat, kostel se po celý den nezamyká, nikdo nikomu nic 

nevnucuje, bratři se snaží chápat individuální potřeby farníků (i dalších lidí 

zvenku) a vycházet jim vstříc. 
 Nenahraditelné jsou: zpovědní pohotovost, adorace a další duchovní aktivity. 

 A také koncerty, fakt hodně mě baví i moje práce, pomoc Ukrajincům 

a komukoliv, když nastane potřeba, Hájek a všechno okolo něj, schola, spousta 

ministrantů, akce pro děti, vyučování. 
Zuzana 

 

Filipe, 
v naší farnosti: je krásná naše farnost, krásný náš kostel, krásný náš farář. 😊 

 

Boni 

 
Ahoj všichni a hlavně milý Filipe! V naší, troufám si říci živé farnosti, je 

mnoho krásného a povzbudivého, spousta příležitostí k prožívání 

a zdokonalování se ve věcech duchovních a také „společenských“, určených 
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nejen pro farníky ale i pro všechny, kteří si, stejně jako já, PMS svobodně 

zvolili jako svoje blízké církevní společenství, ač bydlištěm patří jinam. 

 To, co naše farnost poskytuje nám „vlastním“ i všem příchozím 
a „připojeným“ je mnoho. Považuji to za velkou milost Boží, děkuji a vážím si 

všech, kteří tento Boží dar, tuto hřivnu rozvíjejí a starají se… 

 Kdo chce vidět vidí, kdo chce slyšet slyší a kdo se chce společně podílet 
a radovat, to s otevřeným srdcem dělá v mnoha podobách, od modlitby po věci 

praktické atd. A Hájek, to je dar navíc. Hojně navštěvované bohoslužby, to je 

také dar navíc. A mohla bych pokračovat… 
Žofie 

 
Říkejte si co chcete, nejkrásnější, dokonce i v naší tak krásné farnosti, je Pán – 

Otec, Syn a Duch Svatý. To už jsou tři, ne? 

Lucie 

 
 

 

DESET PŘEKVAPENÍ PŘI ADORACI (6.) 
 

Do vašeho života vstoupí milost 
Theophilos Papadopoulos: Blossoms 

 
Je úžasné, jak prosté rozhodnutí k pravidelné, byť i krátké adoraci, promění 

celý náš život. Ten moment, kdy jste byli vědomě v Boží přítomnosti, v sobě 

můžete nést ještě dlouho poté, co jste odešli z kaple nebo kostela. Jeho milost 
nás provází v každém okamžiku, zejména ve chvílích pokušení. Když budeme 

věnovat více času adoraci, pak snadněji překonáme pokušení. Někdy to 

zažijeme velmi zřetelně. 

 

 
Takto se za kněze modlíme u PMS po „deváté“ nedělní mši svaté 

Pane Ježíši Kriste, jenž jako dobrý pastýř dlíš mezi námi v nejsvětější svátosti, 
sešli se Svatostánku přebohaté paprsky své milosti na naše duchovní otce. 

 Dej jim všechny ony milosti, jež jsou potřebné k jejich i našemu posvěcení. 

Posiluj je, aby věrně bděli nad stádem svým, nad nímž je Duch svatý ustanovil. 

 Žehnej jim, když v modlitbě pozvedají k Tobě srdce svá, žehnej jim, když 
zvěstují nám Tvé svaté slovo, žehnej jim, když v kněžském úřadě svém pracují 

pro spásu nesmrtelných duší. 

https://www.flickr.com/photos/theo_reth/6789940732
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Učiň je podle srdce svého pastýři, kteří žijí jen pro svůj svatý úřad, abychom až 

přijdeš soudit pastýře i stáda, byli korunou a radostí jejich, oni pak, aby dosáhli 

nevadnoucí koruny života věčného. 
 Amen. 

 

 
 

K ZAMYŠLENÍ 
 
Během prázdninového cestování si při návštěvě mše svaté v malých, mnohdy 

vlastním knězem neobsazených farnostech uvědomíme, jak velkým a vzácným 
darem pro věřící kněz je. Také si přiznáme, že až nezaslouženě si užíváme 

nábožensky komfortní prostředí v naší farnosti, i s jakou samozřejmostí to 

bereme. 
 Děkujme za naše kněze a prosme za ně, prosme Pána za kněžský dorost, za 

řeholní povolání, za aktivní věřící. Prosme a děkujme, sami nebo ve 

společenství, potichu i nahlas… 

 

Následující text K zamyšlení je citací slov našeho otce 

Benedikta V. Holoty 
 

Pán Bůh za své dělníky vybírá zpravidla takové lidi, kteří jsou podle lidského 

hodnocení pro pověření nejméně vhodní. Za apoštoly vybral Pán prosté rybáře, 
aby bylo zřejmé, že jejich činnost nejde z lidské síly. Pán Bůh vždycky začíná 

od maličkostí. Nejraději tvoří z ničeho. O těch, které k něčemu Pán Bůh 

vyvolil, píše Izaiáš: 

 „Tebe jsem vychvátil z končin země; zavolal jsem tě z odlehlých míst, řekl 
jsem ti: «Ty jsi můj služebník, tebe jsem vyvolil, nezavrhl jsem tě. Neboj se, 

vždyť já jsem s tebou; nerozhlížej se úzkostlivě, já jsem tvůj Bůh! Dám ti 

odvahu, pomocí ti budu, budu tě podpírat pravicí své spravedlnosti»“ (Izaiáš 
41, 9–10, ekum. překlad). 

 To je místo z Izaiáše, ve kterém jsem našel utvrzení svého povolání 

k zasvěcenému životu a ze kterého dodnes žiji. Věrnost vlastnímu bytí jsem 
nalezl až v dospělosti, setkáním v konverzi s Kristem. (…) Ale pustit se do 

vyprávění o cestě ke kněžství by dalo samo o sobě na dost tlustou knihu. 

Spokojte se zatím s tím, že jsem byl v totalitě vysvěcen mimořádnou cestou 

v přísné tajnosti. (…) 
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 Zpočátku jsem počítal, že budu jen bratrem laikem, protože jsem viděl 

kněžství jako hodnotu nesmírně vysokou. Můj zpovědník otec Remigius Janča 

mě asi po roce mé konverze začal ke kněžství směřovat. (…) 
 Mlčení o mém tajném vysvěcení u mne trvalo osmnáct let! (…) Pán Bůh mi 

dal na eucharistii čas. Jako duchovního formátora pro liturgii před akcí „K” 

jsem měl otce Bonaventuru Bouše. Pro něj byla eucharistie teologicky něco 
úžasného. A já ten jeho mocný úžas nemohl zpočátku pobrat. Potřeboval jsem 

na to čas. Co se týče Nejsvětější krve, to mi potíže nedělalo, protože krev je 

živel, do kterého se vejde víc tajemství než do kousku chleba. Přijmout 
konsekraci chleba, bylo pro mne náročnější. Je mi dodnes radostnou 

vzpomínkou a útěchou, když držím v ruce kousek pšeničného chleba a cítím 

v těle všechnu práci, kterou bylo třeba na poli vydat, aby byl – a mohl se stát 

tak vzácnou způsobou – přijetím Kristových slov. Za těch osmnáct let tajného 
kněžství jsem Pánu Bohu vděčný. Mohl jsem pomalu, kousek po kousku 

teologicky a hlavně ve víře zrát. 

 
Zdroj: Neplánovaných deset besed. Hovořili: Věra Eliášková, Lubomír 

Mlčoch, Benedikt V. Holota. Vydal atelier DeCuore; Cesta 121 a další. Vydání 

první, 2021. Str.: 11, 20, 21. Výběr redakce, kráceno. 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

„Toto je mé tělo, 
které se za vás vydává.“ 
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Pravidelné bohoslužby v kostele Panny Marie Sněžné 
všední dny: 8.00, 18.00 (po mši sv. večerní nešpory) 

neděle:  9.00, 11.30, 18.00 

denně:  7.30, 17.30 modlitba růžence 

čtvrtek:  19.00–20.00 tichá adorace v kapli sv. Michala 
 

Pobožnost u hrobu 14 mučedníků bude v pátek 15. 7. a v pondělí 16. 8. v 19.00 hodin. 
 

 

* * * 
 

Zapojte se 

🙂 do soutěže o lístky do Národního divadla a setkání nad kávou ☕️ s hercem 

Sašou Rašilovem! 

https://www.donio.cz/pomozte-zbudovat-socialni-zarizeni-v-hajeckem-klasteru 

 Děkujeme, že pomáháte! 
Nadační fond sester františkánek 

„Aby dobro mohlo růst“🌾 
 

 
 

* * * 
 

Fara: Jungmannovo náměstí 18, Praha 1, pms@efara.cz, tel.: 222 246 243 

Farář: P. Filip Jan Rathouský OFM 

Farní vikář: P. Bonaventura Ondřej Čapek OFM 

Hodiny pro veřejnost: Pá 9–11.30 

Aktuální informace najdete na internetu: www.pms.ofm.cz 
________________________________________________________ 
Redakce Sněženky: A. a Z. Bohdaneckých, Ž. Ludvíková, tel: 604 238 059, bohdik@gmail.com 
Uzávěrka příštího čísla je 20. 8. 2022. Tisk: Rychlotisk, Jungmannova 3, Praha 1 
Náklady na vytištění jednoho čísla farního zpravodaje jsou 10 Kč. Neprodejné. 
Dobrovolné příspěvky vhazujte do pokladničky v kostele. 

 


